
 

Huizen, 30 januari 2024 

 

Aan:   College van Burgemeester en Wethouder 

   Leden van de commissie Sociaal Domein 

Van:   VVD-fractie / Erwin Ormel 

Betreft:  Reactie op de beantwoording van de vragen over de voorgenomen asieldeal. 

 

Ik dank het college hartelijk voor de beantwoording op mijn vragen over de voorgenomen asieldeal 

met de gemeente Amsterdam. Om de behandeling van de vragen te bespoedigen wil ik mijn reactie 

graag alvast met u delen. Met name ook omdat ik wat kanttekeningen heb bij de gepresenteerde cijfers.  

 

Vereveningsafspraak is een deftig woord voor asieldeal…. 

Mij moet van het hart dat het college kennelijk een wat andere semantiek hanteert, dan gewone 

mensen zoals ik. Het voorstel van de gemeente Amsterdam was niet meer en niet minder dan een 

voorgenomen asieldeal, waarbij Amsterdam 1.200 statushouders over de ring wilde kieperen, in ruil 

voor waarschijnlijk een volledig door het COA vergoede asielboot ergens op een afgelegen 

bedrijventerrein. Deftige linkse mensen noemen dit kennelijk een vereveningsafspraak. Maar in 

gewone mensentaal is het gewoon een asieldeal.  

 

En de  drie O’s van burgemeester Meijer hadden in de reactie van het college niet misstaan…. 

We zijn ook blij dat het College afstand neemt van deze asieldeal. Maar als ergens “de drie O’s” van 

burgemeester Meijer op van toepassing waren dan was het wel op deze voorgenomen asieldeal. Maar 

kennelijk wordt het voorstel van de gemeente Amsterdam met meer omzichtigheid tegemoet getreden 

dan een motie over de evaluatie van het bekendmaken van de verkiezingsuitslag.  

 

En de cijfers geven bovendien ook nog eens een verkeerd beeld…. 

Ik ben nog even in de cijfers gedoken. En ik probeer de complexe problematiek in een paar eenvoudige 

cijfers samen te vatten. En dan kun je daar ook allerlei kanttekeningen bij plaatsen. Maar het benadert 

in mijn ogen de werkelijkheid beter dan de cijfers die het college bij de beantwoording heeft 

gepresenteerd.  

 
Er komen per jaar ongeveer 170 sociale huurwoningen beschikbaar voor starters… 

Gemiddeld is er in Huizen sprake van ongeveer 300 verhuisbewegingen per jaar. Dat erkent ook het 

college. Ongeveer de helft van deze verhuisbewegingen heeft betrekking op huishoudens die al in het 

bezit zijn van een sociale huurwoningen – zogenaamde doorstromers. Afgelopen jaren leert dat deze 

300 verhuisbewegingen leiden tot ongeveer 150 woningen voor starters. Aan het eind van iedere keten 

van verhuisbewegingen staat namelijk een starter. In deze statistieken zijn niet opgenomen de 

woningen die bij voorrang beschikbaar worden gesteld voor statushouders – die woningen worden nl.  

rechtsreeks toegewezen en niet gepubliceerd op WoningNet. Dat waren in Huizen de afgelopen jaren 

gemiddeld zo’n 20 woningen per jaar. Dan kom je gemiddeld op zo’n 170 woningen per jaar die worden 

toegewezen aan starters. 

 

Via onze taakstelling moeten we bijna een kwart hiervan reserveren voor statushouders… 

Onze taakstelling is wisselend in omvang maar bedroeg in 2023 90 statushouders. Dat zijn niet alleen 

maar eenpersoonshuishoudens, maar ook gezinnen. Met een gemiddelde woningbezetting van 2,3 heb 

je 40 woningen op jaarbasis nodig om deze taakstelling te realiseren. Dat is bijna een kwart van de 

eerder genoemde 170 woningen. 

 

 



 

De asieldeal met Amsterdam zou leiden tot een percentage van circa 30% 

Als we mee zouden gaan in de asieldeal met de gemeente Amsterdam, dan zouden de 23 statushouders 

die we extra zouden moeten opvangen leiden tot 10 extra woningen. Dan zou je uitkomen op een 

percentage van circa 30%. 
 
De werkelijkheid onder ogen zien en niet onder de mat schuiven 
We hebben te maken met een complexe problematiek. Maar de problematiek is er niet mee gediend 
dat we verzachtende woorden gebruiken of de cijfers mooier maken dan ze zijn. We moeten de 
werkelijkheid onder ogen zien en niet onder de mat schuiven.  


